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A vivid and superbly written account of the unravelling of one of the great intellectual
puzzles, set against the backdop of Europe in the Napoleonic era. When Napoleon
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invaded Egypt in 1798, his troops were astonished to discover ancient temples, tombs
and statues, all covered with hieroglyphs -- the last remnants of an unreadable script
and a language lost in time. On their return Egyptomania spread rapidly and the quest
to decipher hieroglyphs began in earnest. Jean-Francois Champollion was obsessed
with ancient languages from a very young age, and once he heard of the unreadable
ancient Egyptian text he had found the challenge to which he would dedicate his life:
the decipherment of hieroglyphs. Despite poverty he made gradual progress, although
he had to fight against jealous enemies, both professional and political, every step of
the way -- a dangerous task when in post-Revolutionary France a slip of the tongue
could mean ruin, exile or even death. Failure threatened, as he was only one of many
attempting to read the hieroglyphs, and his main rival, the English Thomas Young,
claimed that decipherment was imminent, but Champollion refused to be distracted
and finally, in 1822, he made the decisive breakthrough: he was the first person able to
read the ancient Egyptian language in well over a thousand years.

作者介绍: 

英国夫妻作家莱斯利和罗伊·亚京斯（L e s l e y & R o y A d k i n
s）都是考古学家、伦敦古文物协会会员。莱斯利拥有布里斯托大学考古学、古代史、
拉丁文的学位；罗伊拥有卡迪夫大学考古学学位。他们曾经合作出版了《英国考古学手
册》《罗马书入门》《考古学入门》《考古学图解》《古罗马生活手册》《古希腊生活
手册》《罗马宗教词典》等著作。
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商博良传记，可惜对于具体如何破解圣书体着墨过少
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人们多会觉得像商博良这样的学者只要靠着超人的语言天赋和出土的罗塞塔石碑就能在
象牙塔中解读古埃及圣书字文法，大可不食人间烟火。其实，商博良的一生一直被法国
大革命、拿破仑战争、波旁王朝复辟等影响，准确地说他的人生阶段正是跨越了三个事
件的始终。兄长雅克如父，不然...  

-----------------------------
商博良，一个常年惨兮兮最后还英年早逝的天才少年。我也想去帝王谷住拉四坟头哇哇
哇———骨科好食x
当小说看的。作者穿插了不少个人意见但信息量还算够，成功激发对埃及学的兴趣。了
解下学术史背景也很好啊。 所以同人要掰历史背景为什么不考据下真实的历史（。
下列书后延伸...  

-----------------------------
商博良，一个常年惨兮兮的天才少年（还41岁就死了，也是四十一岁）我也好想去帝王
谷住坟头哇——x骨科好食
当小说看的。了解背景不错，作者穿插了不少个人意见但也还有出处，信息量足够，激
起兴趣。人生不易啊。 附书后延伸书单下。
【居然要140字才能发凑字rerorerorerorerore...  
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